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Rada Miejska w Piasecznie  
Radni - Sesja 

Protokół nr 33/2020  

XXXIII Sesja w dniu 22 grudnia 2020  
Obrady rozpoczęto 22 grudnia 2020 o godz. 09:30, a zakończono o godz. 13:30 tego 
samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 23 członków. 

Obecni: 

1. Agnieszka Czajkowska 
2. Izabella Górzyńska 
3. Piotr Jakubowski 
4. Łukasz Kamiński 
5. Dorota Kłos 
6. Katarzyna Krzyszkowska-Sut 
7. Hanna Krzyżewska 
8. Artur Maicki 
9. Adam Marciniak 
10. Michał Mierzwa 
11. Renata Mirosław 
12. Joanna Morawska 
13. Piotr Obłoza 
14. Wojciech Ołdakowski 
15. Paweł Poncyljusz 
16. Michał Rosa 
17. Piotr Sędziak 
18. Maja Szwedzińska-Sikorska 
19. Ewa Urbańska 
20. Beata Walczak 
21. Magdalena Woźniak 
22. Ewelina Wójcik 
23. Katarzyna Wypych 

1. Otwarcie sesji. 
 
Przewodniczący Piotr Obłoza otworzył sesję. Odczytał listę obecności. Radni 
potwierdzili swoją obecność on-line w systemie Microsoft Teams oraz poprzez 
potwierdzenie obecności w systemie e-sesja. Przewodniczący stwierdził kworum. 

Przystąpiono do ustalenia porządku obrad.  

Daniel Putkiewicz Burmistrz zgłosił prośbę o wprowadzenia dodatkowych uchwał:  
1. w sprawie pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu 

Piaseczyńskiego; 
2. w sprawie zmiany uchwały nr 465/XX/2020 RM w Piasecznie z dnia 26.02.2020r 

w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Mazowieckiego; 



Protokół z obrad XXXIII  sesji Rady Miejskiej w Piasecznie w dniu 22 grudnia 2020 r. 

 

2/15 
 

3. w sprawie nadania nazwy "Praw kobiet" skrzyżowaniu typu rondo położonemu w 
Józefosławiu w gminie Piaseczno; 

4. w sprawie wyznaczenia obszaru granic aglomeracji Piaseczno; 
5. w sprawie wydatków które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2020; 
6. w sprawie zajęcia stanowiska w ramach drugiego etapu konsultacji społecznych 

w trybie art.39 ust. 1 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnieniu 
informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie 
środowiska oraz ocenach oddziaływania na środowisko w związku z 
opracowaniem projektu Strategicznego Studium Lokalizacyjnego Centralnego 
Portu Komunikacyjnego(SSL) w tym zaproponowanych korytarzy w których będą 
usytuowane nowe inwestycje drogowe i kolejowe oraz przebiegu Obwodnicy 
Aglomeracji Warszawskiej (OAW) przez teren gminy Piaseczno 

 
Głosowanie uzupełnienie porządku obrad o w/w projekty: 
 
1) w sprawie pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu 
Piaseczyńskiego 
Głosowano: w sprawie pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu 
Piaseczyńskiego.  
Wyniki głosowania  
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: ZA (23) Agnieszka Czajkowska, Izabella Górzyńska, Piotr 
Jakubowski, Łukasz Kamiński, Dorota Kłos, Katarzyna Krzyszkowska-Sut, Hanna 
Krzyżewska, Artur Maicki, Adam Marciniak, Michał Mierzwa, Renata Mirosław, 
Joanna Morawska, Piotr Obłoza, Wojciech Ołdakowski, Paweł Poncyljusz, Michał 
Rosa, Piotr Sędziak, Maja Szwedzińska-Sikorska, Ewa Urbańska, Beata Walczak, 
Magdalena Woźniak, Ewelina Wójcik, Katarzyna Wypych 
Wprowadzona jako pkt  5 
 
2) dodatkowa: w sprawie zmiany uchwały nr 465/XX/2020 RM w Piasecznie z dnia 
26.02.2020r w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa 
Mazowieckiego 
Głosowano:  w sprawie zmiany uchwały nr 465/XX/2020 RM w Piasecznie z dnia 
26.02.2020r w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa 
Mazowieckiego.  
Wyniki głosowania  
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: ZA (23) Agnieszka Czajkowska, Izabella Górzyńska, Piotr 
Jakubowski, Łukasz Kamiński, Dorota Kłos, Katarzyna Krzyszkowska-Sut, Hanna 
Krzyżewska, Artur Maicki, Adam Marciniak, Michał Mierzwa, Renata Mirosław, 
Joanna Morawska, Piotr Obłoza, Wojciech Ołdakowski, Paweł Poncyljusz, Michał 
Rosa, Piotr Sędziak, Maja Szwedzińska-Sikorska, Ewa Urbańska, Beata Walczak, 
Magdalena Woźniak, Ewelina Wójcik, Katarzyna Wypych 
Wprowadzona jako pkt  6 
 
3) dodatkowa: w sprawie nadania nazwy "Praw kobiet" skrzyżowaniu typu rondo 
położonemu w Józefosławiu w gminie Piaseczno 
Głosowano : w sprawie nadania nazwy "Praw kobiet" skrzyżowaniu typu rondo 
położonemu w Józefosławiu w gminie Piaseczno.  
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Wyniki głosowania  
ZA: 18, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: ZA (18) Izabella Górzyńska, Piotr Jakubowski, Łukasz Kamiński, 
Dorota Kłos, Katarzyna Krzyszkowska-Sut, Hanna Krzyżewska, Artur Maicki, Adam 
Marciniak, Joanna Morawska, Piotr Obłoza, Michał Rosa, Piotr Sędziak, Maja 
Szwedzińska-Sikorska, Ewa Urbańska, Beata Walczak, Magdalena Woźniak, 
Ewelina Wójcik, Katarzyna Wypych 
PRZECIW (2) Michał Mierzwa, Wojciech Ołdakowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Agnieszka Czajkowska, Renata Mirosław, Paweł Poncyljusz 
Wprowadzona jako pkt  7 
 
4) dodatkowa: w sprawie wyznaczenia obszaru granic aglomeracji Piaseczno 
Głosowano: w sprawie wyznaczenia obszaru granic aglomeracji Piaseczno.  
Wyniki głosowania  
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: ZA (22) Agnieszka Czajkowska, Izabella Górzyńska, Piotr 
Jakubowski, Łukasz Kamiński, Dorota Kłos, Katarzyna Krzyszkowska-Sut, Hanna 
Krzyżewska, Artur Maicki, Adam Marciniak, Renata Mirosław, Joanna Morawska, 
Piotr Obłoza, Wojciech Ołdakowski, Paweł Poncyljusz, Michał Rosa, Piotr Sędziak, 
Maja Szwedzińska-Sikorska, Ewa Urbańska, Beata Walczak, Magdalena Woźniak, 
Ewelina Wójcik, Katarzyna Wypych 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Michał Mierzwa 
Wprowadzona jako pkt  8 
 
5) dodatkowa: w sprawie wydatków które nie wygasają z upływem roku budżetowego 
2020 
Głosowano:  w sprawie wydatków które nie wygasają z upływem roku budżetowego 
2020.  
Wyniki głosowania  
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: ZA (23) Agnieszka Czajkowska, Izabella Górzyńska, Piotr 
Jakubowski, Łukasz Kamiński, Dorota Kłos, Katarzyna Krzyszkowska-Sut, Hanna 
Krzyżewska, Artur Maicki, Adam Marciniak, Michał Mierzwa, Renata Mirosław, 
Joanna Morawska, Piotr Obłoza, Wojciech Ołdakowski, Paweł Poncyljusz, Michał 
Rosa, Piotr Sędziak, Maja Szwedzińska-Sikorska, Ewa Urbańska, Beata Walczak, 
Magdalena Woźniak, Ewelina Wójcik, Katarzyna Wypych 
Wprowadzona jako pkt  4 
 
6) dodatkowa: W sprawie zajęcia stanowiska w ramach drugiego etapu konsultacji 
społecznych w trybie art.39 ust. 1 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o 
udostępnieniu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w 
ochronie środowiska oraz ocenach oddziaływania na środowisko w związku z 
opracowaniem projektu Strategicznego Studium Lokalizacyjnego Centralnego Portu 
Komunikacyjnego(SSL) w tym zaproponowanych korytarzy w których będą 
usytuowane nowe inwestycje drogowe i kolejowe oraz przebiegu Obwodnicy 
Aglomeracji Warszawskiej (OAW) przez teren gminy Piaseczno 
Głosowano:  w sprawie zajęcia stanowiska w ramach drugiego etapu konsultacji 
społecznych w trybie art.39 ust. 1 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o 
udostępnieniu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w 
ochronie środowiska oraz ocenach oddziaływania na środowisko w związku z 
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opracowaniem projektu Strategicznego Studium Lokalizacyjnego Centralnego Portu 
Komunikacyjnego(SSL) w tym zaproponowanych korytarzy w których będą 
usytuowane nowe inwestycje drogowe i kolejowe oraz przebiegu Obwodnicy 
Aglomeracji Warszawskiej (OAW) przez teren gminy Piaseczno..  
Wyniki głosowania  
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: ZA (20) Agnieszka Czajkowska, Izabella Górzyńska, Piotr 
Jakubowski, Łukasz Kamiński, Dorota Kłos, Katarzyna Krzyszkowska-Sut, Hanna 
Krzyżewska, Artur Maicki, Adam Marciniak, Joanna Morawska, Piotr Obłoza, Paweł 
Poncyljusz, Michał Rosa, Piotr Sędziak, Maja Szwedzińska-Sikorska, Ewa Urbańska, 
Beata Walczak, Magdalena Woźniak, Ewelina Wójcik, Katarzyna Wypych 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Michał Mierzwa, Renata Mirosław, Wojciech Ołdakowski 
Wprowadzona jako pkt  9 
 
2. Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Piaseczno na rok 2021. 
1) Odczytanie projektu uchwały budżetowej na rok 2021. 
 
Agnieszka Kowalska – Skarbnik gminy odczytała projekt uchwały, Radni otrzymali 
autopoprawki Burmistrza oraz zgłosiła dwie autopoprawki do uchwały:   
- o kwotę 70 tyś zł zmniejsza się rozchody i przychody w związku z rezygnacją na 
poprzedniej sesji z pożyczki na zakup samochodu pożarniczego dla OSP; 
- w załączniku nr 4 autopoprawek Burmistrza do uchwały budżetowej wystąpił błąd 
pisarski w miejsce słowa „ronada” winno być „ronda” 
  
2) Odczytanie opinii Komisji Finansów i Inwestycji. 
 
Artur Maicki Przewodniczący Komisji Finansów i Inwestycji odczytał opinię komisji, 
w załączeniu. Opinia dotyczy również WPF. 
 
3) Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie. 
 
Agnieszka Kowalska – Skarbnik odczytała Uchwałę nr Wa.539.202 opinię Składu 
Orzekającego Izby Obrachunkowej Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z 
dnia 14.12.2020 r.  (w załączeniu), w sprawie: 
- opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta i Gminy Piaseczno projekcie 
uchwały budżetowej na 2021 rok oraz 
2. opinii o możliwości sfinansowania planowanego deficytu na 2021 rok. 
 
4) Dyskusja oraz głosowanie wniosków Komisji Finansów nie przyjętych przez 
Burmistrza. 
 
Jako pierwszy głos zabrał Daniel Putkiewicz Burmistrz, przedstawił prezentację 
obrazującą najważniejsze zagadnienia z przedsięwzięć i zadań budżetu na rok 2021, 
który jest rekordowym co ilości i zakresu inwestycji.  
I/. w Gminie Piaseczno powinno się żyć bezpiecznie i wygodnie stąd podjęto  
zamierzenia w zakresie remontów, budowy dróg i infrastruktury technicznej 
(odwodnienia i modernizacje SUW). Kompleksowe rozwiązania rozbudowy sieci 
dróg, ścieżek rowerowych, skrzyżowań spowalniających ruch, oświetlenia przejść dla 
pieszych, bezpieczeństwa wokół szkół, uporządkowania przestrzeni publicznej.    



Protokół z obrad XXXIII  sesji Rady Miejskiej w Piasecznie w dniu 22 grudnia 2020 r. 

 

5/15 
 

 
II/.Piaseczno z klimatem to drobne przedsięwzięcia od budowy domków dla owadów, 
zakładanie łąk kwietnych, nasadzenia krzewów i drzew po kompleksową gospodarkę 
energetyczną (zmiana lokalizacji kotłowni, rozbudowa sieci ciepłowniczych), 
budowanie możliwości pomocy finansowej w pozyskiwaniu energii i ekologiczne 
działania dla poprawy klimatu min. przedsięwzięcia związane z fotowoltaniką dotacje 
związane z ochroną powietrza, programy ochrony wody tj. małą i kompleksową 
retencją. 
III/. Piaseczno aktywne tj.: budowanie nowych obszarów aktywności gospodarczej: 
koordynowanie przedsięwzięć na terenie zajezdni i Polkoloru w celu pozyskania 
nowych miejsc pracy. W centrum zostanie kontynuowana rewitalizacja miasta, 
zadbanie o dziedzictwo historyczne to ważne zadania min. Plebania, Dom Zośki, 
Poniatówka, obszary „Warszawska” czy budynku po mleczarni. 
IV/. Empatia – polityka społeczna dla seniorów (budowa domu seniora), zadbanie 
o ich aktywność fizyczną i intelektualną oraz politykę zdrowotną szczególnie ważne 
zadania wobec trwającej epidemii. Z zakresu zadań oświatowych to min. temat 
przyjęcia strategii rozwoju oświaty na lata 2021-2030 oraz zadania inwestycyjne takie 
jak remonty szkół: SP przy ul. Sikorskiego, SP Głosków; hala sportowa w Złotokłosie  
i budowa nowej szkoły w Julianowie z całą infrastrukturą bezpiecznych rozwiązań 
komunikacyjnych wokół nowego obiektu oświatowego; 
V/. Poza wymienioną powyżej dbałością gminy o aktywność gospodarczą, społeczną 
chodzi również o aktywność sportową, rekreację min. inwestycje na terenie Stadionu 
GOSiR  - budowa trybun, budowa odkrytego basenu, planowany kompleks sportowo 
rekreacyjny w Dolinie rzeki Jeziorki, kompleks obejmujący teren od Żabieńca po 
projektowanie drugiej części parku. 
VI/ Burmistrz omówił najważniejsze problemy z roku 2020 min.: wszechobecny 
kryzys z zagospodarowaniem odpadów przez instalacje, plan CPK  i projekt 
obwodnicy Warszawy ze stanowczym protestem mieszkańców przeciwko tej budowie 
na terenie obszaru leśnego. Kolejnym problemem był początek epidemii zaraz po 
feriach zimowych, nową organizacją pracy i zdalną pracą urzędu. Projekt budżetu na 
rok 2021 jest optymistyczny, budżetem nadziei do powrotu do normalnego życia, 
możliwości bezpiecznej pracy i aktywnego odpoczynku. Mamy nadzieję, że jako 
samorząd będzie możliwe korzystanie ze środków finansowych pochodzących od 
naszych podatników a polityka władz rządowych pozwoli na ich redystrybucję, co 
pozwoli na zmiany w naszej Gminie na lepsze.   
 
Radny Michał Mierzwa wskazał, że tak ambitny budżet naszej gminy jest możliwy 
dzięki pomocy rządowego funduszu inwestycji lokalnych i pomoc udzieloną Gminie 
Piaseczno w wysokości ponad 10 mln. zł.  Druga kwestią wobec ambitnych planów 
władz Gminy jest brak samofinansowania się sytemu w zakresie Gospodarki 
Komunalnej a w szczególności wysokości stawek za śmieci. Klub Prawa 
i Sprawiedliwości proponuje wprowadzenie naliczania opłat o ilości zużytej wody. 
Prosił o podjęcie w tej kwestii zdecydowanych działań. 
Renata Mirosław poinformowała, że jak Klub Praw i Sprawiedliwości będzie 
głosowała przeciw projektowi budżetu na rok 2021. Poinformowała o realizacji 
budżetu, uchwalonych podwyżkach za odbiór odpadów od osoby tj. 36 zł za 
segregowane i 72 zł  niesegregowane. W sektorze III tj. w zabudowie 
wielomieszkaniowej ponad 70% tonażu to śmieci nieposegregowane pytała jakie 
podjęto w tym zakresie działania. Radna poruszyła sprawę braku odbioru przez 
gminną spółkę sprzętu elektronicznego, odpadów poremontowych, ceramiki 
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łazienkowej itp. to może sprzyjać powstaniu nielegalnych wysypisk śmieci. Pytała 
jakie działania podjęła gmina. Gmina będzie musiała ponieść koszty nielegalnego 
składowania, będzie musiała uprzątnąć zalegające odpady za terenu gminy. Jako 
Klub Praw i Sprawiedliwości proponowano wprowadzenie naliczania opłat od m3 
zużytej wody. Radna omówiła realizację inwestycji przez włodarzy gminy min. 
niszczenie dobrej infrastruktury rowerowej, budowa infrastruktury bez wcześniejszych 
uzgodnień i nie branie pod uwagę protestów, jako przykład projekt łącznika pomiędzy 
ul. Tulipanów a Rubinową. Radna omówiła funkcjonowanie przychodni  i nadzoru 
nad placówkami min. o trudnościach w komunikacji telefonicznej czy terminach 
odbioru wyników badań. Następnie wskazała na złą organizację ruchu w mieście 
i korkowanie się przejazdu w centrum. Kolejne pytanie dotyczyło przyczyny 
odrzucenia siedmiu wniosków Gminy skierowanych do Rządowych Funduszy 
Inwestycji Lokalnych, radna pytała czy były one prawidłowo sporządzone czy 
spełniały wymogi formalne. Radna zwróciła uwagę na podział środków finansowych, 
dot. to min premii w oświacie. 
Radny Artur Maicki odniósł się do wypowiedzi przedmówczyni. Zauważył, że sesja 
dotyczy uchwalenia budżetu a nie oceny jego realizacji. Wg jego oceny zarzadzanie 
finansami gminy jest na bardzo wysokim poziomie. Twierdzenia radnej są 
nieprawdziwe i bezpodstawne, zapraszał do merytorycznej rozmowy, gdyż 
wypowiedź miała hasła populistyczne a nie dot. merytorycznej oceny. Radny 
stwierdził, że skoro Klub PiS zapowiada głosowanie przeciwko projektowi budżetu to 
tym samym jego członkowie radni będą przeciw zaplanowanym inwestycjom, które 
będą służyły wszystkim mieszkańcom gminy. Gmina nie uzyskała ponad 10 mln. zł z 
funduszu inwestycji lokalnych i jednocześnie rząd nie wskazał skąd gminy mają 
sfinansować około 20 mln. podwyżkę dla nauczycieli, subwencja rośnie co rok o 4-5 
mln. co nie wystarcza na pokrycie wprowadzanych zmian przez ustawodawcę. Co do 
wsparcia inicjatyw lokalnych brak merytorycznej oceny wniosków złożonych przez 
samorządy w drugiej turze ich przydzielania. Wpłynęło 10 450 wniosków, członkowie 
komisji mieli jeden dzień na ich ocenę, regulamin dopuszczał ocenę nawet przez 
dwóch członków z 9 osobowego zespołu, co skutkuje brakiem kart merytorycznej 
oceny wniosków. Radny pytał, czy jest możliwa prawidłowa ocena 10 450 wniosków 
w ciągu jednego dnia. 
Renata Mirosław zaproponowała, aby złożono wniosek o wyjaśnienie jeżeli 
zauważono nieprawidłowości. 
Radny Piotr Sędzia wskazał na zadania, dzięki którym zmieniło się Piaseczno min.: 
wyremontowany teren Targowiska i nowe dojazdy do niego, remont ul. Dworcowej i 
bezpieczne skrzyżowania z ul. Jana Pawła II, parking przy PKP. Odnośnie stawek za 
śmieci wydział porównuje złożone deklaracje do zużycia wody, danych w różnych 
wydziałach i wg dotychczasowych opinii z innych gmin to najbardziej wiarygodny 
sposób naliczania. Należy lepiej segregować śmieci, radni i wszyscy mieszkańcy 
mogą się przyczynić do poprawnej segregacji. Co rok nasze miasto zmienia się na 
lepsze. W ostatnim okresie wszystkie działania gminy są konsultowane z 
mieszkańcami, zdarza się, że część mieszkańców ma odrębną ocenę od większości. 
Nie ma prywatnych dróg gminnych. 
Radny Michał Rosa zwrócił uwagę na przeprowadzenie bardzo wielu inwestycji. 
Szczególnie duży nacisk remontowy i inwestycyjny kieruje się na drogi, o które 
mieszkańcy najczęściej wnioskują, nasza gmina buduje się, przybywa nowych 
mieszkańców. Pomimo pandemii prowadzone są konsultacje online, na profilach 
społecznościowych czy też na zebraniach sołeckich lub przy uchwalaniu planu, 
realizacji Budżetu Obywatelskiego, działa Młodzieżowa Rad Gminy, Rada Seniorów, 
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Rada Oświatowa. Wszystkie inwestycje są wyjaśniane. Ochotnicze Straże Pożarne 
jak co roku uzyskały bardzo duże wsparcie finansowe. Bardzo pozytywne oceny dla 
działalności Ośrodka Pomocy Społecznej, który w okresie pandemii spełnia wiele 
zadań pomocowych nie tylko dla osób z niskimi dochodami, również opieką 
mieszkańców dotkniętych chorobą z powodu COVid-19. 
Radna Katarzyna Krzyszkowska –Sut poparła przedmówców, gmina realizuje bardzo 
dużo inwestycji, remontuje i buduje nowe drogi, skrzyżowania ścieżki rowerowe. 
Odbywa się bardzo dużo konsultacji z mieszkańcami, dzięki którym udało się 
przeprowadzić rewitalizację min. w Józefosławiu, w nowym budżecie planuje się 
budowę nowej szkoły w Julianowie wraz z całym nowym bezpiecznym układem dróg. 
Radna Ewelina Wójcik wskazała na podjęte w budżecie roku 2020 i 2021 zadania 
min. projekt przebudowy drogi wojewódzkiej 722, - ul. Księcia Janusza I Starego na 
odcinku od skrzyżowania DK79 do Ronda Solidarności; inwestycje drogowe 
poprawiające bezpieczeństwo od strony Góry Kalwarii, wykonanie odwodnienia, 
wymiana i uzupełnienie oświetlenia; poprawa infrastruktury - ścieżki rowerowe, 
rewaloryzacja  i projekt parku miejskiego i wiele innych bardzo dobrych działań po 
podpisaniu porozumień z MZDWiA. Poza drogami gmina podejmuje zadania 
proekologiczne tj. oświetlenie ledowe, zainstalowanie fotowoltaniki na budynkach 
CEM i Urzędu. Kolejny blok zadań sprzyjających rozwojowi sportu i rekreacji min. 
rozstrzygnięcie przetargu na projektowanie i budowę basenu miejskiego, Stadion 
Miejski otrzyma nowe oblicze dzięki budowie trybun. Park Miejski rewitalizacja terenu 
pod nadzorem wojewódzkiego konserwatora zabytków w kilku etapach min. 
pomiędzy stawem a obwodnicą, przebudowa Kanału Piaseczyńskiego, konsultacje 
budowy siłowni na świeżym powietrzu. Gmina podejmuje działania na rzecz seniorów 
poprzez budowę dziennego domu pobytu seniora. Wiele bardzo dobrych działań 
z różnych dziedzin, których trudno wymienić. 
Radna Beata Walczak poparła bardzo dobrą ocenę co do projektu budżetu na rok 
2021. To bardzo ambitny plan i przedstawiła najważniejsze zadania inwestycyjne z 
zakresu oświaty, zaplanowano kwotę wydatków na poziomie ponad 220 mln. zł. 
W imieniu komisji oświaty podziękowała pani burmistrz oraz dyrektorom szkół 
i administracji za bardzo wytężoną pracę nad przygotowanie projektu budżetu 2021r. 
z którym można zapoznać się na stronie internetowej. Najbardziej potrzebną 
inwestycją będzie budowa nowej szkoły w Julianowie i będzie priorytetowym 
zadaniem dla tego obwodu. W budżecie zarezerwowano środki finansowe na 
wykonanie projektu. W budżecie na rok 2021 zaplanowano wiele ważnych i 
oczekiwanych przez mieszkańców inwestycji. 
Radny  Piotr Obłoza wymienił inwestycji zaplanowane w budżecie na rok 2021 
z obszaru swojego okręgu wyborczego podkreślając, że radny z innego klubu 
zapowiedział nie popieranie projektu a tym samym będzie przeciwny realizacji zadań 
inwestycyjnych takich jak budowa łącznika DK79 z ul. Okulickiego i Wojska 
Polskiego; budowa ul. Tukanów; Jana Pawła II i remontu tej ulicy; będzie przeciwko 
budowie ul. Bema czy Poniatowskiego, Al. Róż oraz planowanej ul. Dworcowej 
i parkingów przy ul. Towarowej PKP; budowie traktu na Perełką łączącego CEM z 
centrum miasta; planowanej budowie ul. Wiśniowej czy remontowi budynku po Starej 
Mleczarni; Domu Seniora. Odnosząc się do wyboru metody naliczania opłat za 
wywóz nieczystości stałych, są cztery sposoby: od liczby mieszkańców faktycznie 
zamieszkujących daną nieruchomość, od powierzchni nieruchomości, od ilości 
zużytej wody i opłata ryczałtowa. Jeżeli jest możliwość zmniejszenia cen to prośba 
o skierowanie wniosku do ustawodawcy i wskazanie lepszego dla mieszkańców 
rozwiązania. Wg oceny radnego naliczanie od osoby jest najsprawiedliwsze. 
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Konsultacje w naszej gminie są przeprowadzane na bieżąco, czego przykładem jest 
wprowadzona na sesję uchwała na temat drugiego etapu konsultacji projektu CPK  
Magdalena Woźniak jako mieszkanka i radna okolic południowych wskazała na 
zadania ujęte w projekcie budżetu na rok 2021 tj. projekt modernizacji ul. Pod 
Bateriami, to bardzo ważne strategiczne zadanie po budowie skrzyżowania wraz 
z sygnalizacją świetlną drogi wojewódzkiej 722, Al. Państwa Podziemnego w miejscu 
skrzyżowania z ulicami Aleją 3 Maja i Aleją Kasztanów oraz Księcia Janusza I 
Starego – powyższe umożliwią skomunikowanie miasta z południową częścią gminy 
będą nowe ścieżki rowerowe. Jako opiekunka zespołu konsultacyjnego ds. 
dziedzictwa kulturowego gminy poinformowała o zadaniach takich jak: modernizacja 
Starej Remizy, zakończenie modernizacji Starej Plebanii, rozpoczęcie modernizacji 
Domu Zośki – niestety nie uda się pozyskać dofinasowania z rządowych inwestycji 
lokalnych. Kolejne zadania, rozpoczęcie rozbudowy zabytkowego budynku 
Poniatówki w Parku Miejskim, komisja opiniowała przygotowany program 
funkcjonalno-użytkowy, który daje fantastyczne możliwości z wykorzystaniem 
najnowszych technologii do połączenia działalności w Muzeum i Domem Zośki. 
Kolejnym zadaniem będzie modernizacja Pałacu w Parku Miejskim, gmina podjęła 
kroki przejęcia tego budynku od Powiatu w celu wykorzystania na zajęcia kulturalne.  
Radny Wojciech Ołdakowski wskazał, że są zadania przynoszące optymizm 
jednocześnie wskazał na różnice pomiędzy północą i południem gminy. Zapraszał 
radnych do porównania zachęcając do równomiernego finansowania zadań w całej 
gminie. W ciągu roku budżet może ulec zmianie, projekt budżetu na rok 2021 to tylko 
plan. Wskazał, że lokalna polityka powinna być jak partia gry w szachy, zachęcał do 
stosowania zasad i opanowania. 
Hanna Krzyżewska Radna północnej części gminy, zamieszkuje od 22 lat, wtedy na 
terenie Julianowa było 17 posesji w Józefosławiu 45. Obecnie gęstość zabudowy 
przekracza wszelkie wyobrażenia, zamieszkuje kilkanaście tysięcy mieszkańców. 
Działania radnych obecnie trzeciej kadencji spowodowały duże zmiany, w projekcie 
budżetu na rok 2021 są kolejne bardzo ważne zadania. Radna wymieniła je wg 
pozycji załącznika nr 8  wykazu zadań inwestycyjnych: 12, 15, 16, 19, 38, 39, 48, 51, 
52, 53, 55, 56, 57, 74, 120, 161. Radna podziękowała w imieniu mieszkańców za 
zaplanowane tak duże możliwości realizacji poprawy życia tego obszaru. 
Katarzyna Wypych Radna wskazała na zadania, na które oczekują mieszkańcy tj. 
budowa ul. Wiśniowej, Nadarzyńskiej, Dworcowej i Czajewicza. Po otwarciu CEM-u 
w projekcie jest budowa nowej szkoły w Julianowie. Realizacja remontu targowiska 
czy remont Starej Mleczarni to bardzo oczekiwane zadanie dla mieszkańców miasta 
i całej gminy.  
Ewa Urbańska Radna wskazała, że tak budżecie roku 2020 jaki i w projekcie na  rok 
2021 stosuje się zasadę zrównoważonego rozwoju w tym obszarów wiejskich, są to 
zadania dotyczące infrastruktury drogowej oraz poprawy bezpieczeństwa.   
Izabella Górzyńska Radna podziękowała za zadania poprawiające infrastrukturę 
drogową, bezpieczeństwo skrzyżowania poprzez remont Dworcowej, Jana Pawła II, 
ulicy Nadarzyńskiej, przebudowy Polskiego Państwa podziemnego, Sienkiewicza, 
Wojska Polskiego, Gerbera. Oprócz infrastruktury drogowej utrzymane są dotacje na 
wykonanie retencji  w celu zatrzymania wód opadowych.  
Adam Marciniak Radny wskazał na zadania remontowe dla Ochotniczych Straży 
Pożarnych i Straży Miejskiej i działania poprawę bezpieczeństwa w całej gminie. 
Joanna Morawska Radna podziękowała za inwestycje gminne i powiatowe tj. min. 
wykonanie ronda przy cmentarzu w Jagarzewie, remont ulic Źródlanej, Dzikich Gęsi 
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oraz realizację zadań przy udziale funduszy sołeckich i wsparciu urzędu i jego 
pracowników.  
Agnieszka Kowalska, Skarbnik wyjaśniła, że w załączniku nr 8 , w wykazie zadań 
inwestycyjnych są tylko te zadania dla których są zaplanowane wydatki na rok 2021 
tj. zadania jednoroczne, bądź dla których już w latach wcześniejszych poniesiono 
wydatki. Natomiast wszystkie inne przedsięwzięcia majątkowe mieszczą się 
w Wieloletnie Prognozie Finansowej i są podstawą zaciągania zobowiązań. 
Daniel Putkiewicz Burmistrz odniósł się do złożonych uwag a w szczególności do 
zadań z zakresu gospodarki komunalnej oraz infrastruktury drogowej. 
Podstawowym problemem jest brak instalacji  a tego problemu nie rozwiążą działania 
samorządów gminnych. Ceny za odbiór śmieci rosną w każdej gminie. Są 
propozycje, aby Orlen wybudował spalarnie, gminy chętnie dostarczą surowców a nie 
gazety z zagranicy. Cały rynek gospodarki odpadami został rozregulowany, wywozu 
dokonuje się do instalacji, gdzie jest odbiór. Samorządy muszą dostosować zasady 
do zmieniających się ustaw. Obciążenia za składowanie odbywa się proporcjonalnie 
do ponoszonych kosztów. Prowadzona jest analiza skutków wprowadzenia opłat od 
ilości zużytych m3 wody, w styczniu odbędzie się w tej sprawie dyskusja. Są duże 
koszty odbioru na instalacjach i to kreuje wysokość stawek. 
Jeśli chodzi o duży ruch w mieście należy zwrócić uwagę na funkcjonowanie 
obwodnicy, obecnie ruch tranzytowy odbywa się przez środek miasta. Gmina udziela 
pomocy dofinansowując projekty. W Generalnej Dyrekcji jest projekt wykonany na 
zlecenie gminy, aby wykorzystać trzeci pas pod wiaduktem, czekamy na nową 
dokumentację przebudowy obwodnicy, na rondo Okulickiego, Województwo 
przebudowało ul. Okulickiego od Julianowskiej do ul. Mleczarskiej natomiast brakuje 
wykonania ciągłości. Jest przygotowany projekt wykonania sygnalizacji świetlnej na 
skrzyżowaniu ul. Kościuszki z Nadarzyńską, jednak decyzja konserwatora o wpisaniu 
całego układu ulic w centrum, do rejestru zabytków uniemożliwia realizację projektu 
w tym budowy pasów rowerowych. Na powyższe zadania były złożone wnioski 
o pozyskanie środków zewnętrznych, obecnie wnioski mogą utracić terminy. Decyzja 
konserwatora miała być wydana w ciągu 2-3 miesięcy, nadal jej nie ma a jest koniec 
grudnia. Gmina podejmuje różne działania, aby zniwelować duży ruch przez środek 
miasta. Najlepszym rozwiązaniem było by wybudowanie drogi krajowej, obwodnicy 
miasta. Ruch tranzytowy powinien odbywać się wokół miasta. Finanse dla 
samorządów przypominają system, jaki obowiązywał 30 lat temu. Burmistrz nie 
popiera takiej taktyki czy strategii, gdy z jednej strony zabiera się dochody, następnie 
obiecuje się podwyżki ale to gmina z własnych funduszy musi je zapłacić a w trzeciej 
fazie zaprasza do skorzystanie z dofinansowania, których nie przydziela.  Zostały 
złożone wnioski o dofinansowanie lokalnych przedsięwzięć ale nie uzyskały 
pozytywnej oceny. Burmistrz pytał jakie były kryteria oceny, brak list rankingowych. 
Apelował, aby wnioski gminy były popierane przez radnych krytykujących obecną 
sytuację, jeżeli jest taka możliwość prosił o poparcie lub wskazanie gdzie należy 
składać prośby o pozytywną ocenę. Z powodu braku dofinansowania nie zostaną 
zrealizowane niektóre zadania np. poprawy bezpieczeństwa wokół szkoły 
w Złotokłosie. Projekt ścieżek rowerowych wzdłuż Al. Kalin miał być dofinansowany 
w kwocie 2,5 mln zł. był zagrożony jednak udało się zabezpieczyć finansowanie 
w wysokości 6 mln zł. a gmina utraciła by dotację. Wykonano oczekiwane zadania 
z zakresu infrastruktury drogowej min. ul. Dworcowa, Jana Pawła czy ścieżki 
rowerowe, które uzyskały dofinansowanie ze środków  UE a nie z funduszy 
krajowych. Trwają działania, aby wydzielić aglomerację i uniemożliwić uzyskiwanie 
dofinansowania na szczeblu regionalnym. Polityka blokowania dostępu do środków 
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własnych, środków europejskich, ograniczania dochodów własnych a cedowania 
realizacji wniosków wymaga obiektywnej oceny jak zmienia się finansowa 
rzeczywistość gmin. Działalność Gminnej spółki PWiK wpływa w coraz lepszą 
gospodarkę wodami gruntowymi, poprawia się system odwodnienia. Nastąpiła 
modernizacja SUW, budowa nowych przepompowni umożliwi poprawę jakości wody 
oraz ciśnienia. Następnie Burmistrz odniósł się do sprawy budowy łącznika 50 m 
odcinka między ul. Tulipanów a ul. Rubinową. Wg planu przewiduje się wykonanie 
ciągu pieszo – rowerowego, który poprawi komunikację do poczty i szkoły.  
Burmistrz prosił o poparcie planu budżetu.   
Głosowano:  Głosowanie nad projektem uchwały budżetowej na rok 2021.  
Wyniki głosowania  
ZA: 18, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: ZA (18) 
Izabella Górzyńska, Piotr Jakubowski, Łukasz Kamiński, Dorota Kłos, Katarzyna 
Krzyszkowska-Sut, Hanna Krzyżewska, Artur Maicki, Adam Marciniak, Joanna 
Morawska, Piotr Obłoza, Michał Rosa, Piotr Sędziak, Maja Szwedzińska-Sikorska, 
Ewa Urbańska, Beata Walczak, Magdalena Woźniak, Ewelina Wójcik, Katarzyna 
Wypych 
PRZECIW (5) Agnieszka Czajkowska, Michał Mierzwa, Renata Mirosław, Wojciech 
Ołdakowski, Paweł Poncyljusz 
Uchwał została podjęta 
 
3. Uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Piaseczno na lata 2021-2036: 
 
1) Odczytanie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Piaseczno na lata 2021 - 2036. 
Agnieszka Kowalska odczytała projekt uchwały, Radni otrzymali autopoprawki 
Burmistrza wraz z autopoprawką zgłoszoną przez Skarbnik Gminy do budżetu – 
w sprawie zakupu samochodu i rezygnacji pożyczki na ten cel 70 tyś. zł. 
 
2) Odczytanie opinii Komisji Finansów i Inwestycji 
Przewodniczący Komisji Finansów i Inwestycji Artur Maicki odczytał opinię w pkt.2.2). 
 
3) Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie. 
 
Agnieszka Kowalska – Skarbnik odczytała Uchwałę  nr Wa.538.202 opinię Składu 
Orzekającego Izby Obrachunkowej Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie 
z dnia 14.12.2020 r.  w sprawie wydania opinii o przedłożonym w formie dokumentu 
elektronicznego przez Burmistrza Miasta i Gminy Piaseczno projekcie uchwały 
o Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2021 – 2036. 
 
4) Dyskusja oraz głosowanie wniosków Komisji Finansów nie przyjętych przez 
Burmistrza. 
brak dyskusji, brak wniosków nie przyjętych przez burmistrza 
5) Głosowanie nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Piaseczno na lata 2021 - 2036 
 
Głosowano w sprawie:  
Głosowanie nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
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Finansowej Gminy Piaseczno na lata 2021 - 2036.  
Wyniki głosowania  
ZA: 18, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: ZA (18) Izabella Górzyńska, Piotr Jakubowski, Łukasz Kamiński, 
Dorota Kłos, Katarzyna Krzyszkowska-Sut, Hanna Krzyżewska, Artur Maicki, Adam 
Marciniak, Joanna Morawska, Piotr Obłoza, Michał Rosa, Piotr Sędziak, Maja 
Szwedzińska-Sikorska, Ewa Urbańska, Beata Walczak, Magdalena Woźniak, 
Ewelina Wójcik, Katarzyna Wypych 
PRZECIW (5) Agnieszka Czajkowska, Michał Mierzwa, Renata Mirosław, Wojciech 
Ołdakowski, Paweł Poncyljusz 
Uchwała została podjęta 
 
4. Uchwała w sprawie wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 
2020 
Agnieszka Kowalska – Skarbnik odczytała projekt. 
brak dyskusji 
Głosowano w sprawie:  
Uchwała w sprawie wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 
2020.  
Wyniki głosowania  
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: ZA (23) Agnieszka Czajkowska, Izabella Górzyńska, Piotr 
Jakubowski, Łukasz Kamiński, Dorota Kłos, Katarzyna Krzyszkowska-Sut, Hanna 
Krzyżewska, Artur Maicki, Adam Marciniak, Michał Mierzwa, Renata Mirosław, 
Joanna Morawska, Piotr Obłoza, Wojciech Ołdakowski, Paweł Poncyljusz, Michał 
Rosa, Piotr Sędziak, Maja Szwedzińska-Sikorska, Ewa Urbańska, Beata Walczak, 
Magdalena Woźniak, Ewelina Wójcik, Katarzyna Wypych 
Uchwała została podjęta jednogłośnie  
 
5. Uchwała w sprawie pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu 
Piaseczyńskiego 
Edyta Kozicka – Ryszka Naczelnik Wydziału zreferowała projekt 
Robert Widz Z-ca Burmistrza złożył wyjaśnienia odnośnie możliwości podpisania 
porozumienia oraz realizacji zadania przy udziale dofinansowania ze środków 
zewnętrznych. Dotacja w WPF wynosi 5,5 mln. zł. Powiat buduje drogi i wynika to ze 
wspólnych ustaleń i porozumień oraz finansowania tych inwestycji na drogach 
powiatowych. W ubiegłym roku wykonano studium komunikacyjne dla gminy ze 
wskazaniem miejsc które wymagają poprawy. W przyszłym roku planujemy 
zrealizowanie 6 inwestycji: dla dwóch zadań podjęte zostały uchwały merytoryczne  
tj. dla ronda przy ul Dzikich Gęsi oraz ronda przy ul. Dworskiej; pozostały jeszcze 
cztery inwestycje na które będą przygotowane projekty uchwał merytorycznych w 
celu podpisania porozumienia tj.: ul. Dworska – modernizacja od ul. Wschodniej do 
ul. Nadrzecznej wraz z remontem mostu ze środków gminy, rondo na skrzyżowaniu 
ul. Starochylickiej i porozumienie na realizację ul. Dworskiej. Kolejnym zadaniem jest 
wykonanie ul. Orężnej połączenia z ul. Słoneczną; kolejnym zadaniem skrzyżowanie 
dróg powiatowych z DK 79  w Żabieńcu tj. skrzyżowanie z ul. Główną; czwarte 
zadanie to wspomaganie powiatu przy projektowaniu ul. Pod Bateriami od ronda 
w Gołkowie aż po skrzyżowanie z ul. 3 Maja i Al. Kasztanów ze środków Powiatu , ze 
środków gminy do ul. Gerbera i ul. Kościuszki. 
Głosowano: Uchwała w sprawie pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla 
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Powiatu Piaseczyńskiego.  
Wyniki głosowania  
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: ZA (23) Agnieszka Czajkowska, Izabella Górzyńska, Piotr 
Jakubowski, Łukasz Kamiński, Dorota Kłos, Katarzyna Krzyszkowska-Sut, Hanna 
Krzyżewska, Artur Maicki, Adam Marciniak, Michał Mierzwa, Renata Mirosław, 
Joanna Morawska, Piotr Obłoza, Wojciech Ołdakowski, Paweł Poncyljusz, Michał 
Rosa, Piotr Sędziak, Maja Szwedzińska-Sikorska, Ewa Urbańska, Beata Walczak, 
Magdalena Woźniak, Ewelina Wójcik, Katarzyna Wypych 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 
 
6. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr 465/XX/2020 RM w Piasecznie z dnia 
26.02.2020r w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa 
Mazowieckiego 
Edyta Kozicka – Ryszka Naczelnik Wydziału zreferowała projekt. 
Głosowano w sprawie:  
Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr 465/XX/2020 RM w Piasecznie z dnia 
26.02.2020r w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa 
Mazowieckiego.  
Wyniki głosowania  
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: ZA (23) 
Agnieszka Czajkowska, Izabella Górzyńska, Piotr Jakubowski, Łukasz Kamiński, 
Dorota Kłos, Katarzyna Krzyszkowska-Sut, Hanna Krzyżewska, Artur Maicki, Adam 
Marciniak, Michał Mierzwa, Renata Mirosław, Joanna Morawska, Piotr Obłoza, 
Wojciech Ołdakowski, Paweł Poncyljusz, Michał Rosa, Piotr Sędziak, Maja 
Szwedzińska-Sikorska, Ewa Urbańska, Beata Walczak, Magdalena Woźniak, 
Ewelina Wójcik, Katarzyna Wypych 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 
 
7. Uchwała w sprawie nadania nazwy "Praw kobiet" skrzyżowaniu typu rondo 
położonemu w Józefosławiu w gminie Piaseczno 
Hanna Kułakowska – Michalak Z-ca Burmistrza odczytała projekt uchwały 
uzasadniając jej przedłożenie.  
Michał Mierzwa Radny stwierdził, że to nie do końca dobry moment na 
wprowadzanie i podejmowanie takich projektów, z uwagi na duże napięcie w temacie 
praw kobiet i ostatnimi wydarzeniami jakie miały miejsce na ulicach i forach 
społecznościowych. Społeczeństwo jest już bardzo podzielone, taki projekt jeszcze 
bardziej eskaluje ten konflikt. Oświadczył, że Radni z Klubu Prawa i Sprawiedliwości 
nie będą brali udział w podejmowaniu tej uchwały.  
Maja  Szwedzińska – Sikorska Radna pytała o jakim konflikcie radny mówi. Radna 
wskazała, że dzięki wywalczonym prawom, wszystkie kobiety również z klubu PiS 
mogą być radnymi. Wywalczenie praw dla kobiet umożliwiło kobietom mieć czynne i 
bierne prawo wyborcze od stu lat.  W roku 2019  obchodzono 100 lecie przyznania 
tych praw kobietom. Nie należy budować konfliktu poprzez utożsamianie nadania 
nazwy ulicy z protestami. Stanowisko członków klubu jest nadinterpretacją.  
Magdalena Woźniak Radna – prawa kobiet to nie zawsze była oczywista 
oczywistość. W roku 1818 kobiety uzyskały czynne i bierne prawo wyborcze. Wielu 
praw kobiety były pozbawione np. prawa do studiów, Uniwersytet Jagielloński przyjął 
pierwsza kobietę w roku 1894 ale bez prawa do egzaminu, a wstęp do 
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uniwersyteckiej biblioteki tylko w obecności mężczyzny. Przykład prawo do 
wykonywania zawodów prawniczych, kobiety były uważane za zbyt wrażliwe, aby 
mogły wysłuchiwać drastycznych zdarzeń. W  roku 1920  pojawiła się pierwsza 
kobieta sędzia, po dwuletnim okresie oczekiwania na nominację. W roku 1937 było 7 
kobiet sędziów i jedną kobietę prokurator. Do roku 1920  kobiety nie mogły wiązać 
się z cudzoziemcami, groziło to utratą prawa do wykonywania zawodu np. lekarza 
oraz utratą obywatelstwa. Kobiety nie mogły brać udziału w olimpiadach, pierwszy 
raz w 1928 r. na zawodach lekkoatletycznych. W roku 1920 przestały być obligowane 
do posłuszeństwa swojemu mężowi i od 1921 roku mogły  rozporządzać własnym 
majątkiem, oświadczać testament. W latach 50 tych kobiety uzyskały dostęp do 
antykoncepcji, zaczęto produkować je w polskich zakładach farmaceutycznych.  
Prawa kobiet dziś wydają się oczywiste ale jeszcze nie dawno, były to prawa nie 
oczywiste.  Obecnie kobiety lekarze, sędziowie, prokuratorzy, lotnicy i obecnie 
większość kobiet w radzie miejskiej naszej gminy czy też powstanie w Piasecznie 
Rady Kobiet. Tych praw kobiety nie dostały, prawa te musiały wywalczyć w ciągu 
ostatnich 100 lat, zmiany dokonywały się stopniowo. Sufrażystki, czy sufrażetki 
walczyły różnymi metodami. 
Michał Rosa Radny – stwierdził to bardzo dobry moment na nadanie rondu nazwy 
„Praw Kobiet”. W roku 2018 minęło 100 lat nadania prawa wyborczego kobietom.  
W życiu publicznym i prywatnym bardzo często dowiadujemy się o dyskryminowaniu 
praw kobiet. Są najczęstszymi ofiarami przemocy. Należy wspierać dobre inicjatywy, 
taką jest wniosek Piaseczyńskiej Rady Kobiet.  Kobiety spełniają ważną rolę 
w rodzinach i społeczeństwie, dlatego należy wspierać każdą inicjatywę i nie łączyć 
jej z zaistniałymi protestami. Apelował o poparcie projektu.  
Hanna Krzyżewska, Radna podziękowała za rys historyczny walki kobiet o swoje 
prawa, za cytat z Konstytucji RP. Nie rozumie dlaczego w XXI wieku nie możemy 
uszanować inicjatywy kobiet o nadanie nazwy „Praw Kobiet" rondu w Józefosławiu. 
Daniel Putkiewicz Burmistrz rekomendował projekt uchwały przygotowany na 
wniosek Piaseczyńskiej Rady Kobiet, organu doradczego który pomimo nie 
sprzyjających warunków podejmuje słuszne działania. Jest to forma podziękowania 
wszystkim kobietom za podejmowane działania w naszej gminie. 
Głosowano w sprawie:  
Uchwała w sprawie nadania nazwy "Praw kobiet" skrzyżowaniu typu rondo 
położonemu w Józefosławiu w gminie Piaseczno.  
Wyniki głosowania  
ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: ZA (18) Izabella Górzyńska, Piotr Jakubowski, Łukasz Kamiński, 
Dorota Kłos, Katarzyna Krzyszkowska-Sut, Hanna Krzyżewska, Artur Maicki, Adam 
Marciniak, Joanna Morawska, Piotr Obłoza, Michał Rosa, Piotr Sędziak, Maja 
Szwedzińska-Sikorska, Ewa Urbańska, Beata Walczak, Magdalena Woźniak, 
Ewelina Wójcik, Katarzyna Wypych 
PRZECIW (1) Wojciech Ołdakowski 
BRAK GŁOSU (4) Agnieszka Czajkowska, Michał Mierzwa, Renata Mirosław, Paweł 
Poncyljusz 
Uchwała została podjęta. 
Radny Wojciech Ołdakowski wnioskował o reasumpcję głosowania,  niechcący 
pomyłkowo zagłosował przeciwko.  
Krzysztof Sulej Mecenas obecny w trakcie obrad sesji poinformował, że pomyłka 
w trakcie prawidłowo przeprowadzonego głosowania nie jest podstawą do reasumpcji 
głosowania, nie widzi przesłanek do powtórzenia głosowania. 
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Piotr Obłoza zgodnie ze Statutem nie ma możliwości powtórzenia głosowania. 
Uchwała została podjęta w prawidłowo przeprowadzonym głosowaniu. 

8. Uchwała w sprawie wyznaczenia obszaru granic aglomeracji Piaseczno 
Włodzimierz Rasiński, Naczelnik Wydziału zreferował projekt uchwały. 
Wojciech Ołdakowski pytał, czemu ma służyć podjęcie tej uchwały, czy mają być 
pozyskiwane środki zewnętrzne. 
Włodzimierz Rasiński wyjaśnił, że podjęcie tej uchwały umożliwi naszej spółce 
gminnej wnioskowanie o środki zewnętrzne w tym z UE oraz prawo od ustalania 
taryf. To jest ustawowy wymóg przeliczenia równoważnej liczby mieszkańców 
w danej aglomeracji. 
Głosowano: Uchwała w sprawie wyznaczenia obszaru granic aglomeracji 
Piaseczno.  
Wyniki głosowania  
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: ZA (20) Izabella Górzyńska, Piotr Jakubowski, Łukasz Kamiński, 
Dorota Kłos, Katarzyna Krzyszkowska-Sut, Hanna Krzyżewska, Artur Maicki, Adam 
Marciniak, Renata Mirosław, Joanna Morawska, Piotr Obłoza, Paweł Poncyljusz, 
Michał Rosa, Piotr Sędziak, Maja Szwedzińska-Sikorska, Ewa Urbańska, Beata 
Walczak, Magdalena Woźniak, Ewelina Wójcik, Katarzyna Wypych 
BRAK GŁOSU (3) Agnieszka Czajkowska, Michał Mierzwa, Wojciech Ołdakowski 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 
 
9. W sprawie zajęcia stanowiska w ramach drugiego etapu konsultacji społecznych w 
trybie art.39 ust. 1 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnieniu informacji o 
środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz 
ocenach oddziaływania na środowisko w związku z opracowaniem projektu 
Strategicznego Studium Lokalizacyjnego Centralnego Portu Komunikacyjnego(SSL) 
w tym zaproponowanych korytarzy w których będą usytuowane nowe inwestycje 
drogowe i kolejowe oraz przebiegu Obwodnicy Aglomeracji Warszawskiej (OAW) 
przez teren gminy Piaseczno. 
Anna Pakulińska – Attia Naczelnik UiA zreferowała projekt. 
Daniel Putkiewicz Burmistrz zwrócił uwagę na konsultacje, z którymi obecnie są 
w naszej gminie. To jest drugi etap, po rundzie wiosennej. Wymóg jej 
przeprowadzenia i termin miesięczny jest zaskoczeniem, przy skali tej inwestycji 
i skutków jakie mogą dotknąć naszych mieszkańców oraz trudnym do konsultacji 
społecznych okresie trwającej epidemii, okresie świąt. Opracowanie liczy kilkaset 
stron, jest dostępne na naszej stronie internetowej wraz z dostępem do ankiety. 
Rada Miejska wyraziła chęć uczestnictwa w opinii stąd projekt uchwały, który jest 
zbliżony do prezentowanej w pierwszej rundzie konsultacji. Wskazany jest korytarz 
obejmujący całe Piaseczno i jej południowa część. Jeżeli autostrada zostanie 
przeprowadzona przez tereny zielone to zniszczy konstrukcję przestrzeni zieleni całej 
gminy i wiele atutów jakimi cieszymy się i dbamy o ich utrzymanie.  
Głosowano w sprawie:  
W sprawie zajęcia stanowiska w ramach drugiego etapu konsultacji społecznych w 
trybie art.39 ust. 1 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnieniu informacji o 
środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz 
ocenach oddziaływania na środowisko w związku z opracowaniem projektu 
Strategicznego Studium Lokalizacyjnego Centralnego Portu Komunikacyjnego(SSL) 
w tym zaproponowanych korytarzy w których będą usytuowane nowe inwestycje 
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drogowe i kolejowe oraz przebiegu Obwodnicy Aglomeracji Warszawskiej (OAW) 
przez teren gminy Piaseczno.  
Wyniki głosowania  
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: ZA (18) Izabella Górzyńska, Piotr Jakubowski, Łukasz Kamiński, 
Dorota Kłos, Katarzyna Krzyszkowska-Sut, Hanna Krzyżewska, Artur Maicki, Adam 
Marciniak, Joanna Morawska, Piotr Obłoza, Michał Rosa, Piotr Sędziak, Maja 
Szwedzińska-Sikorska, Ewa Urbańska, Beata Walczak, Magdalena Woźniak, 
Ewelina Wójcik, Katarzyna Wypych 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Renata Mirosław, Paweł Poncyljusz 
BRAK GŁOSU (1) Wojciech Ołdakowski 
NIEOBECNI (2) Agnieszka Czajkowska, Michał Mierzwa 
Uchwała została podjęta.  
 
10. Wolne wnioski. 
Hanna Kułakowska – Michalak Z-ca Burmistrza złożyła wszystkim podziękowania za 
wpłaty i za udział w akcji „paczka dla kombatantów”. Związek kombatantów złożył 
wniosek o sfinansowanie takich paczek ze środków, które dotychczas pochodziły 
z dotacji celowej, która została tej organizacji udzielona. W świetle obowiązującego 
prawa z takich dotacji zakupu paczek świąteczny zrobić nie możemy. Dzięki 
zaangażowaniu Państwa Radnych udało się zakupić świąteczne paczki. W dniu 
23 grudnia druhowie straży pożarnych i straży miejskiej dostarczą je dla czterdziestu 
dziewięciu kombatantów.  
Hanna Kułakowska – Michalak zaprosiła do OSP Chojnów na godz. 16:00 w celu 
zaprezentowania zakupionego ze środków gminnych samochodu pożarniczego  
Beata Walczak Radna złożyła podziękowania dla całego środowiska związanego 
z oświatą, za włożony wkład pracy, to był bardzo ciężki rok. Przewodnicząca Komisji 
Oświaty złożyła życzenia świąteczne dla wszystkich pracowników oświaty. Odnosząc 
się do podjętej uchwały nadania nazwy  „Praw Kobiet” rondu w Józefosławiu. Jako 
przedstawicielka rady w Piaseczyńskiej Radzie Kobiet, który jest organem 
doradczym Burmistrza Miasta i Gminy Piaseczno, złożyła podziękowania za podjęcie 
uchwały. Takie działania dają poczucie, że nasze poprzedniczki nie walczyły na 
darmo o nasze prawa. Rys historyczny został zauważony, co jest bardzo ważne dla 
środowiska kobiet w życiu rodzinnym i społecznym. 
Piotr Obłoza Przewodniczący Rady Miejskiej  w imieniu Prezydium i Radnych złożył 
serdeczne życzenia z okazji świąt Bożego Narodzenia i Nowego Roku. 
Daniel Putkiewicz Burmistrz w imieniu Kierownictwa Urzędu również złożył 
serdeczne życzenia z okazji świąt Bożego Narodzenia i Nowego Roku.   

11. Zamknięcie sesji. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Obłoza zamknął 33 sesję o godz. 13:30 

      

 

Przygotowała:  
Grażyna - Małgorzata Wierzchowska 
Inspektor - Biuro Rady Miejskiej 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  

 


